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Zápis z 30. zasedání Regionální stálé konference 

Název 30. zasedání Regionální stálé konference 

Datum 14. listopadu 2023, 10:00-12:00 

Místo KÚSK, místnost 3072 

Účastníci viz prezenční listina 

Přílohy zápisu Příloha č. 1 – Program 30. zasedání RSK  

Příloha č. 2 – Prezenční listina 30. zasedání RSK  

Příloha č. 3 – Prezentace 30. RSK  

Příloha č. 4 – Renominace člena 

Příloha č. 5 – Usnesení č. 165 

Příloha č. 6 – Informace o činnosti sRSK 

Příloha č. 7 – Představení KAP III 

Příloha č. 8 – Postup RAP 

Příloha č. 9 – Informace z PS RSK 
 

 

Bod č. 1: Úvod 

Paní hejtmanka se vzhledem k pracovní vytíženosti musela z jednání omluvit. Dle Statutu RSK 

(článek 6, písmeno 2a) ji zastoupil pan Petr Halada, místopředseda RSK.  

Pan místopředseda zahájil 30. zasedání RSK přivítáním všech přítomných členů, náhradníků a 

hostů Regionální stálé konference Středočeského kraje. Dále konstatoval, že RSK je 

usnášeníschopná v počtu 11 členů a 3 náhradníci, celkem tedy 14 zástupců s hlasovacím 

právem (podrobněji dle Přílohy č. 2).  

 

Bod č. 2: Schválení Programu 

Uvedený program byl, oproti původní verzi (zaslané spolu s pozvánkou 23. 10. 2023) pouze 

slovně upraven, nikoli věcně (a to v bodě č. 3).  

Bod č. 4 v programu sice zůstal, ale vzhledem k nepřítomnosti prezentujícího (nemoc), pana 

Bronislava Podlahy, bude bod přednesen na některém z příštích jednání RSK.   

Pan místopředseda následně vyzval členy k doplnění či změně programu. Tento bod byl bez 

připomínek na základě hlasování schválen. 
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Bod č. 3: Renominace člena, nominace náhradníka RSK a ukončení činnosti člena RSK  

Ze strany Ministerstva pro místní rozvoj ČR byla dne 12. září 2023 doručena nominace pro 

Mgr. Bronislava Podlahu, vedoucího oddělení Regionální centrum Střed (ASZ) a jeho 

náhradnici paní Mgr. Miroslavu Školovou (viz Příloha č. 4). Současně se tímto ukončuje 

činnost pana Mgr. Miroslava Klusáka. 

Dle Statutu RSK, Čl. 1, odst. 2c) Bere na vědomí nominaci nového člena a/nebo náhradníka a 

ukončení činnosti člena RSK a/nebo náhradníka; 

Statut RSK, Čl. 3, odst. 7 Člen a jeho náhradník jsou nominováni členskou institucí. Ke změně 

člena a/nebo jeho náhradníka dochází na základě oznámení členské instituce o ukončení 

činnosti člena a/nebo náhradníka. Členská instituce současně nominuje nového člena a/nebo 

náhradníka. 

Pan místopředseda vyzval přítomné členy, náhradníky s hlasovacím právem k hlasování. 

Usnesení č. 1-30/2023/RSK: RSK SČK bere na vědomí nominaci Bronislava Podlahy jako 

člena RSK za tematickou oblast „MMR – ASZ“ a nominaci paní Miroslavy Školové jako 

náhradníka člena RSK za tematickou oblast „MMR – ASZ“ a ukončení činnosti Miroslava 

Klusáka. 

Hlasování: Pro: 14, Proti:0, Zdržuji se: 0, usnesení bylo přijato. 

 

Bod č. 4 Představení Agentury pro sociální začleňování 

Vzhledem k nepřítomnosti pana Bronislava Podlahy prezentace neproběhla a činnost této 

organizace bude představena na příštím zasedání RSK. 

 

Bod č. 5: Postup Regionálního akčního plánu 2021+ 

Pan předseda dal slovo paní K. Bursíkové za aktivitu RAP – Deinstitucionalizace sociálních 

služeb.  

Kromě „Krajánku“ se počítá s předložením všech projektů do IROP. Nejdále je projekt 

Nalžovického zámku. K navýšení alokace pro Středočeský kraj došlo z důvodů odstoupení 

kraje Jihočeského a Plzeňského (247,8 mil. Kč na 315,16 mil. Kč) – viz Příloha č. 5. Celková 

investice s DPH pro SK tedy bude činit 450.115.368 Kč na základě přerozdělení dotací z EFRR. 

K celkovému posunu výzvy došlo z důvodu pozdního schválení materiálu “Akční plán k 

přechodu sociálních služeb k péči poskytované na komunitní bázi a k větší individualizaci péče 

a k podpoře deinstitucionalizace sociálních služeb pro období 2023–2025“. Počítá se 

s předložením aktualizovaného seznamu do Pracovní skupiny Zdravotnictví a sociální věci 

v 1.Q 2025.  
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Nikdo z přítomných neměl dotazy a pan místopředseda vyzval paní S. Dobisovou, aby 

představila postup v oblasti Zdravotnické záchranné služby, jako další aktivity RAP. 

V RAP je vybudování 4 výjezdových stanovišť, konkrétně v Nymburce, Vlašimi, Českém 

Brodě a Říčanech. Všude je vytyčený pozemek, v Nymburce spolupracuje KÚ SK s městem na 

základě podepsaného memoranda, probíhá VZ na projektovou dokumentaci, v Českém Brodě 

je pozemek odkoupen od města, bude se měnit zřizovací listina ZZS. Projekty nákupu 

defibrilátorů a ventilátorů jsou podány, předměty nakoupeny, podány ŽoP (na ŘO IROPu). 

V rámci projektu „Obnovy vozového parku“, je na příští rok vysoutěženo nakoupení dalších 15 

vozidel (pro tento rok bylo 15 pořízeno, zaplaceno z REACT-EU) a připravuje se zakázka na 

dalších 30 sanitních vozidel.   

Další okruh, konkrétně školství, představila paní V. Chobotová. V rámci školství jsou v RAPu 

zahrnuty dvě oblasti, a to Střední a vyšší odborné školy a tzv. „speciální školy“.  

Podle posledních informací projekty (info ze září 2023 – exporty z MS2021+), které byly 

podány do výzvy č. 43 představují 77 % alokace a jednalo se čistě o projekty PO SČK. Nicméně 

začátkem listopadu byl podán projekt soukromého subjektu (Auto ŠKODA a.s.), tudíž se 

posuneme přes hranici 80 %.  

Souhrnný rámec pro investice do infrastruktury středních a vyšších odborných škol bude třeba 

ještě aktualizovat, protože se tři žadatelé rozhodli, že žádost podávat nebudou (nejsou schopni 

zajistit bezbariérovost – podmínka IROP!) a u dalších dvou existují pochybnosti o tom, zda 

projekt podají. 

Za zrušený projekt „Městec“ je navrženo rozdělení mezi dva projekty, které jsou v přípravě 

(projekty v Čáslavi) a ještě mezi další dva projekty v Kolíně (viz prezentace – Příloha č. 3). 

Dále bude projednáváno na PS Vzdělávání ve čtvrtek 16. 11. 2023. 

Původně MMR/ IROP uvažovalo, že bude výzva pro tzv. „speciální školy“ pro všechny 

přechodové regiony, nakonec byl nastaven a schválen systém obálek pro jednotlivé kraje jako 

u SŠ (pozn. jako u ostatních aktivit RAPu). Tím klíčem1 je počet dětí se speciálními 

vzdělávacími potřebami. Na Středočeský kraj tak připadne částka přibližně 82 mil. Kč EFRR. 

Samotný výběr projektů je pak „privilegiem“ jednotlivých krajů, které budou vytvářet kritéria. 

Až budou kritéria schválena, bude třeba nově zaktualizovaný rámec schválit (dvoukolově – 

v rámci PS, pak v rámci RSK). Vzhledem k možným změnám v projektech (odstoupení od 

projektů, úspory v rámci VŘ) se počítá s vytvořením rámce do výše 130 % alokace. 

V aktuálním rámci je 63 projektových záměrů od 30 subjektů v celkové výši 1,1 mld. Kč 

(dotace cca 800 mil. Kč). Návrh představuje rozdělení alokace dle jednotlivých zřizovatelů 

(obce, soukromý sektor, kraj…). Analogie s postupem u aktivity RAP SŠ/VOŠ. 

 
1 Návrh zpracovaný Ministerstvem školství, mládeže a tělovýchovy obsahující rozdělení alokace pro jednotlivé 

kraje projednala Komise Rady AKČR pro školství a sport ze  dne 20. 9. 2023 pod číslem usnesení 8/16/2023 a  

doporučila její schválení Radě asociace krajů. Komise Rady AKČR pro školství a sport souhlasí s číselným 

rozdělením alokace mezi kraji dle klíče navrhnutého MŠMT pro 95. a 96. výzvu IROP.  
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Nově se předpokládá s možností podat 1 projekt/ 1 zřizovatele, a to v minimální výši 5 mil. Kč, 

dále bude třeba doložit platný souhlas zřizovatele. 

Kritéria, podle kterých se projekty budou posuzovat – viz Příloha č. 3.  

Pan místopředseda vyzval přítomné k dotazům. S dotazem a připomínkou zareagoval pan J. 

Poláček (ČBK). S vědomím nižší alokace a faktu, že je třeba vytvořit kritéria, považuje 

rozdělení alokace dle zřizovatelů za diskriminační. Nabídka pro žáky se speciálními potřebami 

je značně omezená (jako obecně u středních škol). Logopedická škola, která je v současné době 

v Bohnicích a bude se přesouvat do Klecan (r. 2024) by nemohla vůbec žádat. 

Paní V. Chobotová vyzvala pana J. Poláčka, aby navrhl jiná kritéria pro rozdělení alokace. 

Podle statistických údajů má Středočeský kraj v církevních školách 58 dětí/ žáků. V případě, 

že by se přerozdělila alokace směrem k vyšší podpoře právě církevních škol, bylo by to pak ale 

na úkor jiných skupin zřizovatelů, které navštěvují tisíce žáků. 

Pan J. Poláček poukazuje na to, že díky tomu, že v rámci výzvy budou kromě škol způsobilá 

též poradenská zařízení, budou tímto zvýhodněny krajské projekty a zařízení.  

Paní V. Chobotová potvrdila, že Středočeský kraj je dominantním zřizovatelem školských 

poradenských zařízení, což ovšem nevylučuje ostatním subjektům působit v této oblasti.  

Pan místopředseda debatu nad tímto uzavřel a požádal pana J. Poláčka, aby navrhl jiné 

transparentní pravidlo, které nebude poškozovat žádné subjekty a poslal tento návrh k 

projednání do Pracovní skupiny Vzdělávání, která k této problematice zaujme stanovisko. 

Pan J. Bouška se dotázal na systém rozdělení alokovaných finančních prostředků pro SŠ/VOŠ, 

zda je třeba, vzhledem k navyšujícím se nákladům na stavební práce, doplňovat seznam o další 

projekty, namísto aby byly projekty (rozpočty) navýšeny dle potřeby a dle skutečného stavu 

(reálných rozpočtů). 

V. Chobotová – náklady v seznamu nelze jednoduše měnit, navyšovat, byly v této podobě 

schváleny, „zastropovány“ (PS Vzdělávání, následně RSK), dodatečné náklady zaplatí 

žadatelé. Dalším důvodem, proč to nejde je fakt, že řada projektů je již v realizaci. Možnost mít 

náhradní projekty (do výše 130 %) vytváří rezervu např. v případě určitých úspor z VZ. 

M. Mácová ještě doplnila pravidlo dle MP INRAP, že po vyhlášení výzvy IROP je aktualizace 

RAP umožněna (včetně seznamu prioritních projektů), jednou za 6 měsíců od dne schválení 

aktivity RAP na RSK.   

V. Chobotová ještě upozornila na povinnost dodržovat milníky pro čerpání. V případě neplnění 

by SČK mohl přijít o přidělenou alokaci. 

Pan P. Štěpánek uvedl, že stavební výroba výrazně poklesla a dnes soutěžíme pod ceny, které 

jsou narozpočtované, tudíž ocenil, že zásobník bude obsahovat více projektů. Považuje to za 

správný postup. 

https://dotaceeu.cz/getmedia/2bcfd76b-0d36-437e-b8a4-cdbda5612bb2/MP-INRAP-final.pdf.aspx?ext=.pdf
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Pan V. Chytil ještě poznamenal, že je třeba si uvědomit, že mluvíme o období 21-27, tudíž nelze 

predikovat, jak se situace vyvine. A též upozornil na případné ad hoc pokyny ŘO či jiných 

institucí směrem k připraveným projektům/seznamům. 

Pan J. Bejlovec představil pana J. Fidlera a předal mu slovo pro prezentaci postupu v rámci 

aktivity Silnice II. tříd . 

Pan vedoucí J. Bejlovec uvedl, že schvalovat per rollam je v plánu po 23. 11. 2023 a předal 

slovo panu J. Fidlerovi.  

V seznamu RAP se plánuje s 12 projekty za bezmála 1,6 mld. Kč. Hlavní změna oproti 

původnímu (schválenému a platnému seznamu) je v přidání projektu „II/115 Praha – Lety, 

rekonstrukce I. etapa“ namísto projektu „II/608 rekonstrukce silnice I. etapa, I. část“ (podaří se 

financovat ze SFDI) a projektu „II/335 Mnichovice“, ten bude stažen a realizován ze SFDI. 

II/126 – Propojení D1 se sil. I/2, II. etapa – v současné době probíhá majetkoprávní příprava 

stavby, řeší se přeložky, zahájení stavby se očekává v roce 2025, ukončení 2026 

II/125 Vlašim – příčná spára u mostu 125-012 – jedná se o rekonstrukci zmíněné komunikace 

v celkové délce 6 km, probíhají jednání se zhotovitelem stavby, počítá se zahájením i 

ukončením v roce 2024 

 II/112 Struhařov, okružní křižovatka a silnice, II. etapa (okružní křižovatka) – 

předpokládá se realizace v roce 2025, v současné době se řeší změna územního rozhodnutí 

z důvodu osazení veřejného osvětlení, dále se řeší smlouvy se soukromými vlastníky, realizace 

v roce 2025 

OK silnic II/106 x III/1065 x III/1066 Krhanice – zahájení se plánuje na jaře 2024, podepsána 

smlouva se zhotovitelem stavby (firma BES s.r.o.), akce je plánována na pět měsíců 

II/114 - II/117 Hořovice, východní obchvat – zde probíhá zajištění smlouvy s vlastníkem 

pozemku, na stavbu je vydáno pravomocné stavební povolení, podklady pro výběr zhotovitele 

se v současné sobě připravují, zahájení VŘ se předpokládá ke konci roku 2023, realizace se 

očekává ve dvou stavebních sezónách 

II/244 Měšice I/9 – Byšice I/16 - I. etapa – jedná se o rekonstrukci stávající komunikace  

v délce 7 km, v současné době před podpisem smlouvy; zahájení i ukončení se plánuje v roce 

2024 (plánováno na 8 měsíců)  

II/116 Nová Ves pod Pleší – též před podpisem smlouvy, plánováno na 8 měsíců; rekonstrukce 

v délce 3 km 

II/229 Rakovník, připojení na II/237 (obchvat města, trasa B3) – nejsou uzavřeny veškeré 

smlouvy a věcná břemena a se soukromými vlastníky (dočasné zábory), řeší se přeložky, pokud 

se vše podaří, tak by se VŘ zahájilo v 1.Q 2024  
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II/229 Rakovník, obchvat, část B1, PD – pravomocné územní rozhodnutí, probíhá 

majetkoprávní příprava stavby, vypořádávají se pozemky dotčené stavbou, je předán čistopis 

dokumentace pro stavební povolení a žádost o vydání stavebního povolení je očekávána v 1.Q 

roku 2024 

II/101 Drahelčice obchvat, připojení ze sjezdu z D5 – vysáno stavební povolení, na hlavní 

trasu proběhlo odvolání k vydání stavebnímu povolení; žádost o stavební povolení byla 

opětovně podána a probíhá stavební řízení, postupně se vrací podepsané kupní smlouvy, 

realizace se očekává v roce 2025  

Paralelní komunikace Beroun – Králův Dvůr – úsek C1 – Beroun (V. etapa + most přes 

Litavku) – předán čistopis dokumentace pro sloučené povolení, probíhá inženýrská činnost 

podání žádosti o sloučené povolení  

II/115 Praha – Lety, rekonstrukce I. etapa – jedná se o rekonstrukci stávající komunikace 

v délce 2,2 km, akce má pravomocné stavební povolení, vypořádané pozemky dotčené stavbou, 

připravují se podklady pro výběr zhotovitele; zahájení prací se plánuje na jaro 2024, akce je 

odhadována na 7 měsíců 

Pan J. Fidler poděkoval za pozornost a vyzval přítomné k případným dotazům. 

P. Vychodil se dotázal k projektu „Beroun“ - zda je vydané stavební povolení na okružní 

křižovatku, která bude napojená na most? 

J. Fidler – stavební povolení na projekt RAP není vydané. Stavební povolení je vydané na 

navazující část obchvatu C1. Zopakoval, že bude předán čistopis dokumentace pro sloučené 

povolení a bude probíhat územní a stavební řízení současně. 

Pan starosta V. Liška měl dotaz k projektu II/126 – Propojení D1 se sil. I/2, II. etapa, je možné 

projekt vzhledem nedořešeným majetkoprávním vztahům dále etapizovat, rozdělit? (pokud by 

nedošlo k jejich vyřešení) 

Pan J. Fidler reagoval s tím, že by to mohla být jedna z variant, nicméně v současnosti se jedná 

o několik málo pozemků, situace se nezdá být nikterak vyhrocená. 

 

Usnesení č. 2-30/2023/RSK: RSK SČK bere na vědomí postup v rámci Regionálního akčního 

plánu 2021+ pro příslušné aktivity. 

Hlasování: Pro: 14, Proti:0, Zdržuji se: 0, usnesení bylo přijato. 
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Bod č. 6 - Informace z pracovních skupin RSK 

Pan P. Halada, který je současně předsedou Pracovní skupiny Venkov též uvedl bod, 

připomínku z PS, která ale v současnosti již není aktuální – týkalo se ne/vyhlášení dotačního 

titulu MPO – Obchůdek 2021+. Aktuálně platí, že MPO připravuje zmiňovaný dotační titul, 

který by měl být v příštím roce vyhlášen. Pan P. Halada dále doplnil, že bude otázkou výše 

alokace či participace Středočeského kraje na tomto DT.  Dále předal slovo panu náměstkovi 

M. Kašparovi. Alokace by měla být podobná jako v loňském roce – 38 mil. Kč. Dohoda 

s panem J. Cingrem (OŘDP) je taková, že se vypíše výzva v té alokaci, jaká bude přidělená 

částka od MPO a podle počtu zájemců se bude řešit případné navýšení (z rozpočtu kraje).  

Pan P. Halada předal slovo paní M. Mácové. Od dubna 2023, kdy proběhlo poslední jednání 

Regionální stálé konference, proběhla řada jednání v rámci pracovních skupin RSK. Zvlášť 

aktivní byla pracovní skupina cestovní ruch, ve které se řešil Program rozvoje cestovního ruchu 

ve Středočeském kraji pro léta 2024-2030. Dne 18. října k tomuto proběhl Workshop. Dále 

poděkovala členům za hlasování a schvalování stanoviska Místních akčních plánů rozvoje 

vzdělávání IV (všichni žadatelé již mají – pro žádosti do OP JAK). Do konce roku 2023 ještě 

proběhne mj. Pracovní skupina Zdravotnictví a sociální věci, kde bude představen projekt 

SPoint. 

M. Mácová ještě doplnila návrh na určitou reorganizaci pracovních skupin. Jako důvod uvedla 

situaci v rámci PS Infrastruktura, kdy narážíme na fakt, že témata a zastoupení členů 

nejrůznějších profesí v ní je natolik široké, že v případě, kdy hlavním tématem by měla být 

aktivita RAP silnice II. tříd , narážíme na problém usnášeníschopnosti této PS a ne/zájmu členů 

o toto konkrétní téma. 

Pan P. Halada doporučil setkání vedení RSK se sekretariátem RSK  a projednání případné 

změny.      

 

Bod č. 7 - Informace o činnosti sekretariátu RSK 

Na konci prosince 2023 končí projekt RSK 2022 až 2023, pro příští období let 2024 až 2025 je 

třeba do OP TP předložit projekt nový. Tento projektový záměr je již schválen Radou kraje (14. 

9. 2023). Pro příští období platí změna v kofinancování KÚ ve výši 5 % CZV. Pro příští období 

je ještě jedna změna, a to v počtu způsobilých úvazků – nově pro Středočeský kraj 2 FTE (dle 

Strategie regionálního rozvoje nejsou ve SČK území HSOÚ, vyjma vymezených bývalých 

VÚ). Nicméně ve Středočeském kraji zůstane na projekt 2,6 FTE (schváleno taktéž RK).        

Nejviditelnější počin ze strany sekretariátu RSK byla videa k Informačnímu systému 

projektových záměrů (ISPZ). Kristián Kuszniruk spustil videa k propagaci ISPZ (viz odkazy 

v Příloze č. 6).  

V průběhu tohoto bodu přišel pan Miroslav Daněk (MMR). 
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Pan P. Halada se dotázal, zda existuje přehled o počtu subjektů, které jsou registrovány. 

K. Kuszniruk reagoval s tím, že máme přehled o počtu projektů/projektových záměrů (a to cca 

9400), nikoli o počtu subjektů. 

P. Halada kvitoval překlopení projektů z minulých informačních systémů.  

J. Bouška se dotázal na výši bonifikace u dotací MMR? 

M. Daněk nejprve komentoval situaci ohledně ISPZ, kdy je celá debata o tom, zda být 

v systému bude podmínkou nutnou nebo „přilepšením“.  Diskuze se vedou nad tím, jak systém 

zatraktivnit, což naráží i na otázku peněz. Pokud by ze strany uživatelů byl patrný nezájem o 

tento systém, MMR by v tomto konceptu nepokračovalo. Větší význam by též získal, kdyby 

účast, registrace v ISPZ byla závazná. Je třeba též přijetí a akceptace ostatních ministerstev.  

V posledních výzvách bylo zvýhodnění +5 bodů, nicméně není to rozhodující faktor při 

hodnocení projektových záměrů. 

Asociace krajů ČR je partnerem tohoto projektu. 

 

Bod č. 8 - Aktuality z MMR z Odboru strategií a analýz regionální politiky a politiky 

bydlení  

M. Daněk představil výstupy a závěry 22. NSK, které se uskutečnilo 20. října 2023 v Praze. 

Tentokrát bylo jednání jednodenní, nekonaly se komory. Byly schváleny klíče MŠMT pro spec. 

školství (výzva č. 95 a 96). Byly schváleny na krajské úrovni.  

Vláda v meziobdobí schválila podmínky deinstitucionalizace, IROP do konce října vyhlásil 58. 

a 59. výzvu, které jsou součástí RAPu. 

Vládní výbor pro regionální politiku 

V době konání NSK byla schválena K15, následně zaslána do připomínkového řízení, kde jsou 

v současné době připomínky vypořádávány tak, aby mohl 1.1. 2024 vzniknout a začít fungovat. 

Tento Výbor by měl ministrovi MMR dát vyšší pravomoc oproti ostatním ministrům tak, aby 

mohl lépe zaměřit regionální politiku České republiky. 

Dále zazněly shrnující informace jednotlivých ŘO ke končícímu programovému období 14-20.  

Dále připomněl informace z evaluace (věcný a regionální pohled, zhodnocení). Bude sloužit  

pro revizi Strategie regionálního rozvoje a pro plánování příštího programového období. 

Poukázal na fakt, že prostředky EU představují v ČR 40 % kapitálových investičních výdajů. 

Proběhly dlouhé debaty s územními partnery (týden před NSK) – zpětný převod z Fondu 

soudržnosti do ESF (na začátku programového období byly finanční prostředky směrovány do 

infrastruktury) na vlastním jednání NSK nedošlo k odsouhlasení. Problém je v tom, kdo má dáti 

https://www.dotaceeu.cz/cs/jak-ziskat-dotaci/vyzvy/obdobi-2021-2027/06-integrovany-regionalni-operacni-program/59-vyzva-irop-deinstitucionalizace-socialnich-sluz
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a kdo má přijmout. Pokud by se mělo brát z FS, tak by nejspíše byly kráceny ITI. Bod k RAPu 

odpovídá údajům v prezentaci (Příloha č. 3). 

Národní plán obnovy  

Komponenta 4.1 byla stanovena, nicméně bez alokace, nově ke 4.1.3. přiřazeny finanční 

prostředky. Zvlášť zdůraznil význam této subkomponenty „Finanční podpora přípravy projektů 

souladných s cíli EU” (4.1.3), představuje finance na projektovou přípravu. Ostatní 

subkomponenty jsou součástí prezentace (Příloha č. 3). 

Objem 1,42 mld. Kč bude rozdělen do výzev, které budou vyhlášeny v nejbližší době (výzvy 

zaměřené na bydlení). Rozděleny na 2 výzvy, protože ještě nejsou ujasněny pravidla veřejné 

podpory. Jedna výzva je již vyhlášená – v režimu de minimis, další pravidla této výzvy jsou 

součástí prezentace. 

Do diskuze vstoupil pan P. Halada s dotazem, který se týkal přípravy bytových projektů. 

Domnívá se, že podmínka, kdy v 1 objektu má být  vystaveno 10 bytových jednotek je pro malé 

obce předimenzované. Vznesl dotaz, zda je/není možné tento indikátor snížit? Současným 

nastavením je vyloučeno 90 % obcí. 

M. Daněk uvedl, že toto bylo řešeno na setkání s územními partnery. Vychází to z dohod s 

Evropskou komisí. Nemyslí si, že by snížení indikátoru bylo reálné, ale přislíbil ověření této 

podmínky. 

Do této diskuze vstoupila J. Barcalová s tím, že bytovým domem se rozumí stavba pro bydlení 

se 4 a více byty.  

Informace k Zákonu o podpoře bydlení jsou součástí prezentace (Příloha č. 3). Jen zdůraznil 

temín účinnosti zákona, a to 1.7. 2025. 

Národní plán obnovy komponenta 2.10  

Zde došlo pouze k přečíslování (původně 2.9). Je zde téměř 8,5 mld. Kč. Upozornil na termín 

pro čerpání, peníze musí být do poloviny roku 2026 pod závazkem. Třeba dodržet podmínky 

DNSH2. Má vzniknout 8 regionálních poradenských center. Ke komplexní reformě bydlení se 

budou konat semináře.  

 

 

 
2 Princip „do no significant harm“ (dále jen „DNSH“) neboli „významně nepoškozovat“ je zásada, k jejímuž 

dodržování jsou komponenty a jednotlivá opatření (milníky a cíle) zavázány nařízením Evropského parlamentu a 

Rady (EU) č. 2021/241, kterým se zřizuje Nástroj pro oživení a odolnost. DNSH stanovuje, že žádné opatření v 

rámci NPO nepoškodí environmentální cíle ve smyslu čl. 17 Nařízení Evropského parlamentu a Rady (EU) č. 

2020/852 o zřízení rámce pro usnadnění udržitelných investic a o změně nařízení (EU) 20 19/2088 (tzv. „Nařízení 

o Taxonomii“). 

https://mmr.gov.cz/cs/evropska-unie/narodni-plan-obnovy/1-vyzva-financni-podpora-na-pripravu-projektu-v-so
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Národní dotační programy 

Výzvy týkající se oblasti cestovního ruchu, a to výzva č. 81 a 82 (IROP) budou vyhlášeny pro 

území HSOÚ a bývalé VÚ. V příštím roce bude vyhlášena výzva pro HSOÚ (SR), objem cca 

140 mil. Kč. Nepůjde o záležitost projektovou. 

Přislíbil, že informace o aktuálních informacích budou zasílány mj. přes sekretariáty, jinak 

standardně na webu MMR. Dále pan M. Daněk pokračoval v prezentaci. 

Pokud by v území byl zájem pokračovat ve výzvách pro „Demolice pro sociálně vyloučené 

lokality“, existují v tomto titulu finanční prostředky. Je zde prostor pro otevření dalšího kola. 

Výsledky evaluace 

Byly dva okruhy respondentů – jednak členové RSK a druhou skupinou byly sekretariáty RSK, 

a to napříč celou ČR. Zástupci MMR vnímají velké úsilí při prosazování zájmů, schvalování 

usneseních, na druhé straně není vždy reflektováno ze strany ŘO . Nedaří se uplatňovat usnesení 

vůči ŘO. V globálu se však daří prosazovat usnesení. Celkové hodnocení nevyšlo špatně – 

koncept RSK a NSK je vnímám kladně a je žádoucí pokračovat v zavedeném konceptu. 

M. Daněk vyjádřil osobní myšlenku – nedoporučil by nepokračovat. Jednat s územím je 

víceméně podmínkou čerpání evropských peněz kodex chování (Evropský kodex chování pro 

partnerskou spolupráci3). Dlouhodobé prosazování územní dimenze (dále viz prezentace). 

 

Až na výjimky pozitivní vnímání sekretariátu RSK ze strany členů RSK. 

Dále pan M. Daněk upozornil na program řízený Evropskou komisí, a to Evropská městská 

iniciativa (EUI). S inovativními projekty se mohou přihlásit města, která mají 50 tisíc a více 

obyvatel. Základní podmínky (viz prezentace – Příloha č. 3). 

Politika soudržnosti po roce 2028 

Proces už byl zahájen. K tomuto vznikla pracovní skupina Koheze 28+. Je třeba znovu 

diskutovat o národních prioritách a nové podobě politiky soudržnosti. Evropský směr je 

digitální, zeleno-modrý. Pro menší obce (na úrovni ČR) přetrvává potřeba budování/ zlepšování 

infrastruktury. Mezi partnery jsou i zástupci za kraj/e. K tomu budou probíhat kulaté stoly. 

Konkrétní termíny budou upřesněny. Třeba zjistit jaká je současná situace priorit, finanční 

rámec. 

Příští období může být ovlivněno přístupem dalších členských zemí ze západního Balkánu. 

Česká republika by mohla prostým přepočtem výše HDP/ obyvatele/ kraje přijít o nemalé 

finanční prostředky. Střední Čechy již pro toto období překročily hranici regionu s 75 % HDP 

 
3 NAŘÍZENÍ KOMISE V PŘENESENÉ PRAVOMOCI  (EU) č. 240/2014 ze dne 7. ledna 2014 o evropském 

kodexu chování pro partnerskou spolupráci v rámci evropských strukturálních a investičních fondů  

 

https://mmr.gov.cz/cs/uvod
https://www.urban-initiative.eu/
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průměru EU. V rámci současného předsednictví ve V4 hledá ČR, potažmo MMR partnery 

v prosazování zájmů ČR. 

Na závěr pozval pan M. Daněk na setkání k novele zákona v Benešově (7. 12. 2023).  

M. Mácová vznesla dotaz, zda výstupy PS Koheze budou veřejně dostupné.  

Pan M. Daněk potvrdil sdílení výstupů členům RSK ze strany MMR. Za AK ČR je v pracovní 

skupině (Z. Semorád). 

Pan P. Halada se dotázal, kdo je tam za Středočeský kraj.  

M. Daněk – nominant je tam za všechny kraje.  

Pan P. Halada poděkoval za prezentaci a účast panu Daňkovi.  

 

Bod č. 9 - Představení Krajského akčního plánu III 

Paní V. Chobotová zrekapitulovala postup zpracování Krajského akčního plánu rozvoje 

vzdělávání Středočeského kraje III. KAP byl schválen RSK v září (per rollam – usnesení). 

Cílem KAPu je zvýšení kvality škol, kvality ve vzdělávání a začlenění či rozvoj dlouhodobého 

plánování jako nástroje ke kvalitnímu řízení škol 

Materiál vznikal na základě práce devíti odborných skupin. Různě tematicky zaměřené 

(podrobněji dle prezentace – viz Příloha č. 3). 

Výsledky jednání odborných skupiny se fakticky promítly do podoby návrhu KAP III. 

Klíčových témat tzv. intervence podle metodiky Postupu KAP III je v našem KAPu 8 (viz 

prezentace – Příloha č. 3). Roční akční plán byl výsledkem práce odborných skupin, vycházel 

přímo z analýzy potřeb (součást Přílohy č. 7) území.  Priority byly stanoveny na základě 

prioritizace 328 respondentů. 

Naplnění KAP bude prostřednictvím nového projektu Implementace dlouhodobého záměru – 

moderní a kreativní školy ve Středočeském kraji. Projekt je ve fázi přípravy a měl by být 

realizován do srpna 2028. Do hlavních aktivit se promítají všechny priority. Pro rok 2024 bude 

maximálně naplňovat roční akční plán, který v rámci KAP III vznikl. 

J. Bouška požádal o informaci týkající se výše nákladů projektu „IDZ“. 

Paní V. Chobotová reagovala – rozpočet projektu bude přibližně 211 mil.  Kč, jedná se o méně 

peněz, než kolik bylo na implementaci KAP, který představoval cca 320 mil. Kč. Počítá se 

s většinovým financováním ze strany OP JAK, nicméně se počítá se spoluúčastí kraje jako 

žadatele. 
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Bod č. 10: Diskuze a různé 

Pan místopředseda vyzval přítomné k dotazům, podnětům či připomínkám. 

 

Bod č. 11: Závěr 

Pan místopředseda Petr Halada závěrem poděkoval všem za účast, rozloučil se s přítomnými a 

ukončil tak 30. zasedání Regionální stálé konference Středočeského kraje. 

 

Schválená usnesení 

Usnesení č. 1-30/2023/RSK: RSK SČK bere na vědomí nominaci Bronislava Podlahy jako 

člena RSK za tematickou oblast „MMR – ASZ“ a nominaci paní Miroslavy Školové jako 

náhradníka člena RSK za tematickou oblast „MMR – ASZ“ a ukončení činnosti 

Miroslava Klusáka. 

 

Usnesení č. 2-30/2023/RSK: RSK SČK bere na vědomí postup v rámci Regionálního 

akčního plánu 2021+ pro příslušné aktivity. 

 

 

 

Zapsala: Michala Mácová, koordinátor Regionální stálé konference Středočeského kraje 

 

Zápis schválil/a: 
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místopředseda Regionální stálé konference Středočeského kraje 
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